



**DR. MOHAMMAD T. AL-KANDARI**

Assistant Professor

Mt.alkandari@paaet.edu.kw

**د. محمد طالب الكندري**

أستاذ مساعد

## Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2006.

His interest in Educational Thought, Politics & Strategic Planning.

## السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2006. تتمثل اهتماماته الرئيسية في الفكر التربوي والتربية السياسية والقيادة الاستراتيجية.

## Education

## المؤهلات العلمية

2006	PhD in Philosophy of Education.	2006	دكتوراه في فلسفة التربية.
2001	Master's degree in Educational Foundations.	2001	ماجستير في أصول التربية.
1996	Bachelor's degree in Education.	1996	بكالوريوس التربية.

## Work Experience

## الخبرات الوظيفية

2010	Member of the work team for the period of time for all educational stages in the State of Kuwait, the state development plan, the Ministry of Education.	2010	عضو فريق العمل للفترة الزمنية لجميع المراحل التعليمية بدولة الكويت- خطة الدولة للتنمية- وزارة التربية.
2007	Member of the Association of Faculty Members of the Faculties of the PAAET.	2007	عضو رابطة أعضاء هيئة التدريس لكليات الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2007	Consultant in the Kuwaiti Professional Qualifications System.	2007	مستشار في منظومة المؤهلات المهنية الكويتية.
2006	Assistant Professor- Department of Fundamentals and Educational Administration- College of Basic Education- PAAET- Kuwait.	2006	أستاذ مساعد، قسم الأصول والادارة التربوية، كلية التربية الأساسية، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- دولة الكويت.
2002	Vice Chairman of the Board of Directors of Al Ihsan Islamic School- Syracuse- New York- USA.	2002	نائب رئيس مجلس ادارة مدرسة الاحسان الاسلامية، سيراكيز- نيويورك- الولايات المتحدة الأمريكية.
1996	High School Arabic Language Teacher, Ministry of Education- Kuwait.	1996	مدرس لغة عربية للمرحلة الثانوية، وزارة التربية- دولة الكويت.
1994	Director of the Kuwait Teachers Association's Tutoring Center- Kuwait.	1994	مدير مركز فصول التقوية التابع لجمعية المعلمين الكويتية- دولة الكويت.
1993		1993	المدير التنفيذي لمعرض هوايات المعلمين الأول التابع لجمعية المعلمين الكويتية- دولة الكويت.

1993 Executive Director of the First Teachers' Hobbies Exhibition of the Kuwait Teachers Association- Kuwait.  
1986 Elementary Teacher of Arabic Language, Ministry of Education- State of Kuwait.

1986 مدرس آداب للمرحلة الابتدائية- وزارة التربية - دولة الكويت.

## Conferences and Courses

## المؤتمرات والدورات التدريبية

July, 2020, Microsoft Office 365 Course. Ibn Al Haytham Center- PAAET- Kuwait.  
June, 2020, Moodle Level 1 Course. Ibn Al-Haytham Center, PAAET- Kuwait.  
Feb, 2020, Train- the – Trainer Boot Camp. Bob Pike Group- Florida-USA.  
March, 2020, Participation in the Second International Conference "Legal Legislation and Social Perspectives Related to the Role of the Family and Sustainable Development 2035: Women, Children and the Young."-College of Law- Kuwait University.  
May, 2020, Microsoft Teams Course- Ibn Al-Haytham Center- PAAET- Kuwait.  
April, 2018, Contribution to a Workshop for Preparing and Training Teachers and Educational Supervisors in Nineveh, Anbar and Salah al-Din districts- Arbil- Iraq.  
Oct, 2015, Modern School Field Training. Eastern Syracuse School District- New York- USA.

يوليو، 2020، دورة ميكروسوفت أوفيس 365- مركز ابن الهيثم، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- الكويت.  
يونيو، 2020، دورة مودل المستوى الأول- مركز ابن الهيثم- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، الكويت.  
فبراير، 2020، تدريب المتدربين. شركة بوب بايك، فلوريدا، الولايات المتحدة.  
مارس، 2020، المشاركة في المؤتمر الدولي الثاني تحت شعار "التشريعات القانونية والآفاق الاجتماعية المتعلقة بدور الأسرة والتنمية المستدامة 2035: المرأة والطفل والحدث"- كلية الحقوق-جامعة الكويت.  
مايو، 2020، دورة مايكروسوفت تيمز-مركز ابن الهيثم- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- الكويت.  
ابريل، 2018، المساهمة في ورشة عمل لإعداد وتدريب المدرسين والمشرفين التربويين في مديرية نينوى والأنبار وصلاح الدين- أربيل- العراق.  
اكتوبر، 2015، التدريب الميداني للمدرسة الحديثة. منطقة شرق سيراكيوز التعليمية- نيويورك- الولايات المتحدة.

Feb, 2015, Strategic Planning Specialist Course- DACUM Company- Kuwait.  
Sep, 2015, Contribution to the Strategic Planning course for the Employees of the Measurement and Evaluation Center- Center for Measurement and Evaluation- PAAET- Kuwait.  
Nov, 2015, Contribution to the State's Training Project to Develop and Invest in Youth Energies- College of Education- Kuwait University.  
April, 2014, Contribution to the "Cultivation of Values" course. The project of Rooting and Strengthening Educational Values Derived from Islamic Law- The Ministry of Education in cooperation with Kuwait University.  
Oct, 2013, A Working Paper Presented Under the Title "An Overview of the History of Volunteer Work in Kuwait" for the Symposium on Voluntary Work Problems: Part Two - Socialists League- Kuwait.  
March, 2012, The Reggio Emilia World Conference: "The Reggio Emilia Approach to Education: Experiences in Dialogue"- Italy.  
Oct, 2011, A Working Paper Presented to the Sixth Gulf Disabled Week entitled "The Suffering of Autistic Children's Mothers in the State of Kuwait"- State of Kuwait.  
March, 2010, Critical Thinking Course- Center for Measurement and Evaluation- PAAET- Kuwait.

فبراير، 2015، دورة أخصائي تخطيط استراتيجي، شركة ديكم (DACUM)- الكويت.  
سبتمبر، 2015، المساهمة في دورة التخطيط الاستراتيجي للعاملين بمركز القياس والتقويم- مركز القياس والتقويم- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- الكويت.  
نوفمبر، 2015، المساهمة في مشروع الدولة التدريبي لتنمية واستثمار طاقات الشباب- كلية التربية- جامعة الكويت.  
ابريل، 2014، المساهمة في دورة "غرس القيم"- مشروع تأصيل وتعزيز القيم التربوية المستمدة من الشريعة الإسلامية- وزارة التربية بالتعاون مع جامعة الكويت.  
اكتوبر، 2013، ورقة عمل مقدمة تحت عنوان "لمحة عن تاريخ العمل التطوعي في الكويت" لندوة مشكلات العمل التطوعي: الجزء الثاني- رابطة الاجتماعيين- الكويت.  
مارس، 2012، مؤتمر ريجيو ايميليا العالمي: "The Reggio Emilia Approach to Education: Experiences in Dialogue"- ايطاليا.  
اكتوبر، 2011، ورقة عمل مقدمة لأسبوع المعوق الخليجي السادس تحت عنوان "معاونة أمهات أطفال التوحد بدولة الكويت"- دولة الكويت.  
مارس، 2010، دورة التفكير النقدي- مركز القياس والتقويم- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- الكويت.

**PhD Dissertation**

Parenting An Autistic Child in Kuwait: Kuwaiti Mother's' Voice and Experiences with Children Labeled Autistic.

**Articles**

- 2021 ,the level of interaction and communication between parents and kindergartens, and the level of psychological satisfaction they have with these kindergartens from their point of view. Childhood and Education Journal, College of Early Childhood Education, Issue 47, Alexandria University, Arab Republic of Egypt
- 2021 ,Methods and values of male and female dialogue in the culture of Kuwaiti society. Journal of Research in Educational and Human Sciences, Arts and Languages, Volume 2 (2), College of Education for Girls, University of Basra, Republic of Iraq
- 2020 ,Youth Attitudes Towards Corruption Issues in Kuwaiti Society. The Jordanian Journal of Social Sciences, Volume 13 (3), University of Jordan, Amman, Hashemite Kingdom of Jordan.
- 2011 ,Critical Consciousness as an Approach to Human Freedom from the Perspective of Paulo Freire: An Analytical Study. Journal of Educational Sciences, Cairo University.

**رسالة دكتوراه**

تربية طفل مصاب بالتوحد في الكويت: صوت الأمهات الكويتيات وتجاربهن مع الأطفال الموصوفين بالتوحد.

**مقالات علمية**

- 2021 ، مستوى التفاعل والاتصال بين أولياء الأمور ورياض الأطفال ومستوى الرضا النفسي لديهم عن هذه الرياض من وجهة نظرهم. مجلة الطفولة والتربية، كلية التربية للطفولة المبكرة، العدد 47، جامعة الاسكندرية، جمهورية مصر العربية.
- 2021 ، أساليب وقيم الحوار الذكوري والأنثوي في ثقافة المجتمع الكويتي. مجلة أبحاث في العلوم التربوية والانسانية والآداب واللغات، مج 2 (2)، كلية التربية للبنات، جامعة البصرة، جمهورية العراق.
- 2020 ، اتجاهات الشباب نحو قضايا الفساد في المجتمع الكويتي. المجلة الأردنية للعلوم الاجتماعية، مج 13 (3)، الجامعة الأردنية، عمان، المملكة الأردنية الهاشمية.
- 2011 ، الوعي النقدي كنهج لحرية الإنسان من وجهة نظر بولو فريري: دراسة تحليلية. مجلة العلوم التربوية جامعة القاهرة.
- 2016 ، الثقافة السياسية عند الشاعر الأديب أحمد السقاف. مجلة التربية، جامعة القاهرة.

- 2016 ,The political culture of the literary poet Ahmed Al-Saqqaf. Education Journal, Cairo University.
- 2011 ,Diagnosing the reality of the educational physical environment in the premises of foreign private education kindergartens in the State of Kuwait, University Journal, King Khalid University, Saudi Arabia.
- 2010 ,Perceptions of academic freedom among faculty members in the faculties of the Public Authority for Applied Education and Training: A field study in the faculties of the Public Authority for Applied Education and Training in the State of Kuwait, Journal of Educational Sciences, Cairo University.
- 2009 ,The effect of the research skills of a faculty member and the facilities provided by teacher preparation institutions on the scientific production of faculty members in the State of Kuwait: a field study, Journal of the College of Education, Alexandria University, Arab Republic of Egypt.
- 2009, Dimensions of cultural identity included in the Arabic language curriculum for the twelfth grade in the State of Kuwait: an analytical study, Scientific Journal, Faculty of Education, Assiut University, Arab Republic of Egypt.

- 2011 ، تشخيص واقع البيئة المادية التعليمية بمباني رياض أطفال التعليم الخاص الأجنبي بدولة الكويت، مجلة الجامعة، جامعة الملك خالد، المملكة العربية السعودية.
- 2010 ، مدركات الحرية الأكاديمية لدى أعضاء هيئة التدريس في كليات الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب: دراسة ميدانية بكليات الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب بدولة الكويت، مجلة العلوم التربوية، جامعة القاهرة.
- 2009 ، تأثير المهارات البحثية لعضو هيئة التدريس والتسهيلات التي تقدمها مؤسسات إعداد المعلم على الإنتاج العلمي لأعضاء هيئة التدريس في دولة الكويت: دراسة ميدانية، مجلة كلية التربية، جامعة الإسكندرية، جمهورية مصر العربية.
- 2009 ، أبعاد الهوية الثقافية المتضمنة بمنهج اللغة العربية للصف الثاني عشر بدولة الكويت: دراسة تحليلية، المجلة العلمية، كلية التربية جامعة أسيوط، جمهورية مصر العربية.